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Welkom 

Marije heet iedereen welkom, fijn om weer nieuwe gezichten te zien.  Ook binnen de Federatie een 

groot aantal nieuwe gezichten, namelijk nieuwe (aspirant) bestuursleden, regio-coördinatoren, 

nieuwe VSV’s die lid zijn. Bijzonder te ervaren dat mensen zich willen inzetten voor de Federatie en 

zich eraan willen verbinden. We zien ook dat dit nog betere afstemming met de leden vraagt. We 

willen er ook voor waken dat we wel een slagvaardige, kleine en toegankelijk organisatie blijven.  

 

Organisatie Federatie 

• Bijna alle VSV’s inclusief de IGO’s zijn lid.  

• Twee nieuwe aspirant bestuursleden 

Michelle Westerhuis: gynaecoloog Catharina Ziekenhuis 

Monique Klerkx: verloskundige in Oosterhout 

In de ALV van maart 2025 zullen zij ter stemming aan de leden worden voorgelegd.  

• Landelijk coördinator en regio-coördinatoren worden voorgesteld. Hiermee willen we als 

Federatie meer zichtbaar en toegankelijk te zijn voor de VSV’s. We willen actiever ophalen bij 

de leden. De regio-coördinatoren zijn het eerste aanspreekpunt voor de VSV’s.  

• Raad van advies zijn gesprekken voor gevoerd, maar bleek te snel. Daarom besloten een pas 

op de plaats en tijd nemen om de RvA op termijn goed in te richten 

• Nieuwe website: Wordt eind oktober/november verwacht. Fris uiterlijk en duidelijk waar we 

van zijn en hoe te bereiken. Het platform zal ook verder worden uitgebreid voor de VSV’s. 

• De Portefeuilles zijn binnen het bestuur verdeeld en in de presentatie terug te vinden. 

Momenteel worden aan deze portefeuilles ook regio-coördinatoren of experts toegevoegd 

om niet alleen bestuurlijk, maar ook qua uitvoering een aanspreekpunt te hebben.  

 

Financiën federatie 

• Toelichting contributievoorstel. Er is in maart een niet kloppende tabel getoond, deze is later 

wel juist in het verslag en de presentatie gekomen, maar niet apart met de leden gedeeld. 

Daarom is er dus nog geen akkoord op te halen voor het voorstel van maart.  

• Les die we meenemen is het platform nog bekender maken bij de leden 

• VWS subsidie voor de Federatie: voor inzet van de regio-coördinatoren, landelijk coördinator 

en bureau-coördinator. Ook website enz, maar niet voor bestuurstaken. Hiervoor is de 

contributie gevraagd. De subsidie is erkend tot eind 2026, alleen nog geen bedragen voor 

2025 en 2026. Hier komt hopelijk snel duidelijkheid over.  



 
 

• Geschetste scenario door Federatie bij VWS: Geen subsidie meer in 2025 en 2026 betekent 

geen regionale inzet meer en om het versterkingsprogramma een succes te maken dan is 

ondersteuning nodig. Bij meer bekend, volgt bericht 

• VWS is bang voor dubbelingen met CPZ en Perined > Federatie zet in op zaken in co-creatie 

gaan doen > want we willen verantwoord met geld omgaan! 

• Begroting 2025 in geheel kunnen presenteren is nu dus nog niet mogelijk, volgt daarom einde 

van het jaar  

• Contributie kan niet in subsidie versterkingsaanvraag van de VSV’s en moet dus meegenomen 

worden in de contributies van de VSV’s zelf.  

• Voorstel van maart blijft staan als model, namelijk opbouwend voorstel voor contributie en 

daarmee vergoeding voor bestuur Federatie. Dit past ook bij het voorstel waar nu naar wordt 

gekeken voor de vaste bekostiging van de VSV’s.  

• Eind van dit jaar online bijeenkomst > hoe gaan we het variabele deel met elkaar opbrengen 

de komende jaren? Zodat Federatie ook de ondersteunende bestuurswerkzaamheden kan 

blijven doen.  

 

Besluit: Voorstel 2024: Vast deel van 1000 euro per VSV, geen variabel deel. Met dit deel wordt 

ongeveer de helft van inzet bestuur vergoed. Dit wordt gedeeld met de VSV’s via factuur.  Als een VSV 

hier vragen of opmerkingen over heeft mogen ze contact zoeken met het bestuur. Consent hiervoor 

door de aanwezige leden 

 

 

Inhoudelijke onderwerpen 

Werkgroep ZIG (Marlies Kluiters) 

• Er is een document opgeleverd 

• Niet alle partijen kunnen instemmen, er is twijfel over de afgegeven opdracht 

• Veel feedback gekregen vanuit het land 

• Conclusie: Stop gezet> consequenties:  

o Wie waren nu eigenlijk de opdrachtgevers? 

o Kwamen we niet uit 

o Gaan we verder > opdracht en resultaten moeten worden gedefinieerd 

o Ook de ‘oude VIL’ herziening staat daarmee on hold 

o Zorgverzekeraars, patiëntvertegenwoordiging en de koepels houden zich hiermee 

bezig 

• Vanuit Federatie kunnen wij signaleren en agenderen en hebben we dit bericht gegeven 

o Gemeenschappelijk doel formuleren als tripartite partijen 

o Evt.  nieuwe opdracht formuleren 

o ZIN heeft opdracht gegeven inzake toezicht, we moeten iets (en willen iets)  

o Niet de wens dat ZIN doorzettingsmacht gaat benutten 



 
 

o Koepels nu aan zet > ZIN dan evt bemiddelen 

• Janine Kliphuis (bestuur CPZ) vult aan: rollen verschuiven, zegt ook iets van de rol van het 

CPZ. Die gaat ook veranderen 

o De koepels zitten daar aan tafel 

o Men hoort nu vaak ‘CPZ heeft dit gedaan’> daarmee kan men wegblijven van 

verantwoordelijkheden, is niet wenselijk.  

• Conclusie voor nu: Oude zorgstandaard blijft geldig zolang er geen nieuwe is 

o Informatieparagraaf wordt wel aangepast op versie 1.2 

 

Valid studie 

Pien Offerhaus: onderzoeker bij lecoraat Universiteit Maastricht 

 

Doel:  onderzoeken van Variatie tussen VSV’s in mate van inleiden bevallingen 

• Gegevens verzameling is afgerond, nog geen eindrapport met aanbevelingen, volgt nog 

• Casestudie in 6 VSV’s 2021-2023 (3 met hoog% inleidingen en 3 met laag%), gekeken naar 

achterliggende mechanismen 

• In presentatie zijn de bevindingen te zien.  

 

VOICE Studie 

Jolanda Liebregts (presentatie door Marije)  

• Kijken naar variatie naar integrale samenwerking in de geboortezorg 

Federatie in adviesraad 

• Literatuuranalyse is geweest 

• Huidige fase:  5 VSV’s en 2 IGO’s nader bekeken (Documentenanalyse, Interviews 

en Focusgroepen met bestuur) 

• Hierna: uitvraag onder VSV’s en IGO’s 

Federatie heeft aangedrongen op vragen meenemen in een ander uitvraagmoment bij de 

VSV’s, zoals de IG-monitor, geen extra belasting 

• Wat lijkt nu  essentieel bij integrale samenwerking in de geboortezorg?  

Vooral op gelijkwaardigheid en samenwerking gaan zitten 

Specifiek voor de NL situatie, die anders is dan in andere landen 

 

Kwaliteitsregister voor klinisch verloskundigen gaat er komen (Monique Klerkx) 

• Technische zaken moeten worden geregeld, maar contracten zijn getekend.  

• KNOV en NVOG gaan samen inhoudelijk en financieel regelen 

• Federatie is alleen facilitator, geen risico inhoudelijk of financieel. Streven is om na aantal 

jaren over te dragen aan de beroepsgroepen.  



 
 

• Start Datum moet nog worden vastgesteld 

 

Organisatie van zorg 

• CPZ en Federatie 

In samenspraak met CPZ kijken wat we ontwikkelen voor VSV’s 

Wat is echt werkbaar voor VSV’s. Hierbij heeft CPZ > algemene integrale taak en federatie de 

implementatie in de VSV’s.  

Bijvoorbeeld AVG en privacy document wordt nu aan gewerkt > wordt praktisch vertaald naar 

stroomschema door Federatie.  

 

• Landelijke tafel 

o Herziening vindt plaats 

o Marije en voorzitter CPZ op persoonlijke titel gevraagd dit in gang te zetten 

o Waar zijn we van als het gaat om integrale geboortezorg 

o Per 2025 start de tafel: 1 bestuurder en directeur/Uitvoerder 

o Beperkt aantal werktafels/werkgroepen in verbinding met landelijke tafel 

o Aan landelijke tafel kun je niet altijd meer je gelijk halen, in het licht van het 

gemeenschappelijk doel! 

o 2025 Is een transitiejaar voor het CPZ en aanverwante partijen 

o Iedereen heeft ‘2 zetels’ > bestuurder (over het algemeen gekozen) en 

directeur/uitvoerder 

o Mandaat is daarbij essentieel 

o Schets van de partijen aan tafel gegeven, in willekeurige volgorde 

Hoe wordt het formeel vormgegeven: bedoeling om dat ook formeel vast te leggen 

(mandaten, arbitrage enz)  

Oproep om vooral te agenderen vanuit Federatie 

o De partijen zullen met elkaar meer delen als het bekend is. Bij vragen mag contact 

gezocht worden met Marije.   

 

• ZonMw 

o Gesprek gevoerd over wat aangeleverd moet worden, blijkt achteraf toch anders 

o We laten horen wat we van VSV’s horen, anticiperen ook vooraf, maar ZonMw lijkt 

niet altijd te luisteren 

o ZonMw heeft nu ook niet altijd alle antwoorden 

o Nieuwe vorm van werken , ook voor ZonMw, iedereen zoekt 

o Structurele vorm van financiering wordt over gesproken 

 

• Babyconnect 

 

o Jaar langer doorlopen om het werkend te krijgen, geen extra financiën 

o Uitgangspunt Federatie > zolang niet geborgd dan nemen we niet over. 



 
 

o De snappen de gedachte achter de inrichting, maar de structuur moet beter worden 

geborgd, vertrouwen zijn van alle partijen.  

o Leg zorgen ook neer bij de penvoerder 

o  11 december bijeenkomst van Babyconnect, zie presentatie  

 

• Perined 

o Bestuur Perined: ook alle koepels. Kun je objectief koers bepalen als koepels met 

belangen in je bestuur zitten?  

o Nieuwe directeur gaat met transitie van governance aan de slag en volgt hierbij ook 

ontwikkelingen landelijke tafel 

o PREM > komt in meerdere talen beschikbaar  

 

Workshops 

Presentatie van de workshops staan op het platform 

 

Afsluiting 

Dank voor het vertrouwen en de betrokkenheid! De bijeenkomsten in 2025 staan gepland op 28 

maart en 3 oktober van 13-16 uur.  

 

 

 


